
Pázmány Péter Katolikus Egyetem Jog- és Államtudományi Kar 
Kari Tanács 

 
2022. március 28., hétfő 

 14:00  
 

Napirendi pontok: 
 
 
 
I. Beszámoló a folyamatos ügyekről – előadó: Dr. Szabó István dékán  
 
II. Hallgatói Térítési és Juttatási Szabályzat (HTJSz.) kari kiegészítő rendelkezéseinek 

módosítása – előadó: Dr. Navratyil Zoltán dékánhelyettes 
 
III. Tanulmányi és Vizsgaszabályzat (TVSz.) szakmai gyakorlatra vonatkozó 2. sz. kari 

mellékletének módosítása– előadó: Dr. Navratyil Zoltán dékánhelyettes 
 
IV. Informatikai Oktatási Csoport elnevezésének módosítása - előadó: Dr. Navratyil Zoltán 

dékánhelyettes 
 
V. „Szabályozott iparági szakjogász” szakirányú továbbképzési szak létesítése és indítása - 

előadó: Dr. Szalai Márta intézetvezető 
 
VI. „Jogi szakokleveles szabályozott iparági szakember” szakirányú továbbképzési szak 

létesítése és indítása - előadó: Dr. Szalai Márta intézetvezető 
 
VII. OMHV vezetői riport – előadó: Dr. Szabó István dékán 
 
VIII. Kari Minőségbiztosítási Bizottság előterjesztés – előadó: Dr. Tóth Tihamér KMB elnök, 

dékánhelyettes 

 VIII/A – a 2022-es évre szóló Kari Minőség Célok megállapítása 
 VIII/B – a 2020-2021-es évekről szóló minőségbiztosítási jelentés elfogadásáról  
 
IX. Zárszámadás – előadó: Dr. Szabó István dékán és Dr. Horváth E. Írisz gazdasági igazgató 
 
X. Egyebek  
 

 
A Kari Tanács tagjai és a meghívottak aláírásukkal igazolták jelenlétüket. 20 szavazati jogú tag 
közül 16-an csatlakoztak az üléshez – 12 fő jelen van, négyen online csatlakoztak. Dr. Szabó 
István dékán úr megállapítja, hogy az ülés határozatképes. 14 óra 3 perckor közös imával 
megkezdődik az ülés. Dékán úr köszönti a jelenlévő főtisztelendő Rektor urat. 
Dékán úr ismerteti a napirendi pontokat, melyet a Kari Tanács egyhangúlag elfogad. 
 
I. Beszámoló a folyamatos ügyekről – előadó: Dr. Szabó István dékán 

I/A  Felújítás 
Dékán úr ismerteti, hogy a Szentkirály utca 26. épületében szeptemberben kezdődnek a felújítási 
munkák, így az őszi szemesztert már nem tudjuk ott kezdeni. A költözés érinti a Szentkirály utca 
28. épület 26. épület felé eső részét is. Folyik az egyeztetés a Mikszáth téri szabad irodák miatt, 
ahova át tudunk költözni. Kérdéses, hogy a nagy előadók használhatóak lesznek-e, vagy azokat is 



pótolni kell valahol. Az órarend miatt fontos minél előbb tisztázni ezeket a kérdéseket. Még van 
némi bizonytalanság abban, hogy valóban elindul-e a beruházás, de nekünk fel kell készülni a 
költözésre. 
Varga Zs. András prodékán úr véleménye szerint, ha a Szentkirály utca 26-os épületben 
munkálatok folynak majd, a 28-as épületben szinte lehetetlen lesz tanítani a zaj miatt.  

I/B Dékánválasztás 
2022. augusztus 31-én lejár Dékán úr mandátuma, mivel már a második ciklusa volt, így már nem 
hosszabbítható meg. BTK és ITK is dékánválasztást tart. Az Egyetemi Tanács a június 16-i ülésén 
tárgyal mindhárom kar jelöltjéről, ezért május végén, június elején meg kell tartanunk a 
dékánválasztást. 
Dékán úr ismerteti a folyamatot: Rektor úr felállítja a Jelölőbizottságot, Kari Tanács választ a 
Jelölőbizottság által jelölt személyek közül. 
Rektor úr kérdésére Dékán úr megosztotta vele a jelöltje nevét. Dékán úr elmondja, hogy szerinte 
a legfontosabb, hogy a kar és a fenntartó között konszenzusos személyt találjunk. Ennek jegyében 
Komáromi László rektorhelyettes urat javasolta, aki élvezi a kar bizalmát, és Nagykancellár úr is 
ismeri már. 
Rektor úr várja a további jelöltek nevét a Kari Tanács tagoktól. 

I/C Pótlékolási rendszer 
Kapcsolódik a VII. napirendi ponthoz – OMHV riport, pótlékolási rendszer kialakítása –. Még 
mindig alakul, tárgyalnak róla, hogy lehetne megfelelő sávos rendszert kialakítani a meglévő 
pontozási rendszerből. Dékán úr külön köszöni Ágostonné Szabó Edit osztályvezető asszonynak, 
hogy a szükséges adatokat minden félévben rendelkezésünkre bocsátja. 
 
II. Hallgatói Térítési és Juttatási Szabályzat (HTJSz.) kari kiegészítő rendelkezéseinek 
módosítása – előadó: Dr. Navratyil Zoltán dékánhelyettes 
Dékán úr felolvassa az előterjesztést. Megjegyzés, hozzászólás, kérdés nem érkezik. 

A Kari Tanács 2/2022. (III.28.) számú határozatával 16 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül elfogadta a Hallgatói Térítési és Juttatási Szabályzat (HTJSz.) kari kiegészítő 
rendelkezéseinek módosítását az előterjesztés szerint. 
 
IIi. Tanulmányi és Vizsgaszabályzat (TVSz.) szakmai gyakorlatra vonatkozó 2. sz. kari 
mellékletének módosítása– előadó: Dr. Navratyil Zoltán dékánhelyettes 
Dékán úr felolvassa az előterjesztést. Megjegyzés, hozzászólás, kérdés nem érkezik. 

A Kari Tanács 3/2022. (III.28.) számú határozatával 16 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül elfogadta a Tanulmányi és Vizsgaszabályzat (TVSz.) szakmai gyakorlatra 
vonatkozó 2. sz. kari mellékletének módosítását az előterjesztés szerint. 
 
IV. Informatikai Oktatási Csoport elnevezésének módosítása - előadó: Dr. Navratyil Zoltán 
dékánhelyettes 
Dékán úr ismerteti az előterjesztést. Megjegyzés, hozzászólás, kérdés nem érkezik. 

A Kari Tanács 4/2022. (III.28.) számú határozatával 16 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül elfogadta az Informatikai Oktatási Csoport nevének Jogi Informatikai Oktatási 
Csoport elnevezésre történő módosítási kérelmét a 2022/2023-as tanév kezdetétől, és ennek 
felterjesztését a Fenntartó részére. 
 

V. „Szabályozott iparági szakjogász” szakirányú továbbképzési szak létesítése és indítása - 
előadó: Dr. Szalai Márta intézetvezető 

VI. „Jogi szakokleveles szabályozott iparági szakember” szakirányú továbbképzési szak 
létesítése és indítása - előadó: Dr. Szalai Márta intézetvezető 



Deák Ferenc Intézet két új – párban induló – szakirányú továbbképzése. Az anyagot átnézte 
Dékán úr és Dr. Navratyil Zoltán dékánhelyettes úr is, megfelel az Oktatási Hivatal előírásának. 
Anyagi kockázatot nem jelent, csak akkor indul, ha rentábilis lesz a képzés. 
Megjegyzés, hozzászólás, kérdés nem érkezik. 

A Kari Tanács 5/2022. (III.28.) számú határozatával 16 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül elfogadta a Szabályozott iparági szakjogász szakirányú továbbképzési szak 
létesítési és 2022/2023-as tanévtől történő indítási kérelmét, valamint annak előterjesztését az 
Egyetemi Tanács elé 

A Kari Tanács 6/2022. (III.28.) számú határozatával 16 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül elfogadta a Jogi szakokleveles szabályozott iparági szakember szakirányú 
továbbképzési szak létesítési és 2022/2023-as tanévtől történő indítási kérelmét, valamint annak 
előterjesztését az Egyetemi Tanács elé. 
 
VII. OMHV vezetői riport – előadó: Dr. Szabó István dékán 
Dékán úr tájékoztatja Kari Tanácsot, hogy a MAB (Magyar Felsőoktatási Akkreditációs Bizottság) 
kéri az OMHV visszacsatolását, így a Kari Tanácson rendszeresen foglalkozni kell vele, bár nem 
igényel határozathozatalt. Ebben a félévben magas volt hallgatói részvétel. A transzparenciát 
növelve a Hallgatói Önkormányzat is megkapta az OMHV anyagot, így a hallgatók között terítheti, 
megoszthatja. A későbbiekben tervezik, hogy a Neptun rendszeren keresztül is hozzáférhetővé 
teszik a hallgatók számára, valamint, hogy az oktatásmetria része lesz OMHV.  
Dr. Schanda Balázs tanszékvezető úr meglepődve tapasztalta a vizsgaeredmények szélsőségeit. 
Dékán úr válaszában jelzi, hogy az egységes követelmények létrehozása a cél, hogy a hallgatók 
tudjanak mihez igazodni. 
Dr. Pogácsás Anett docens asszony elmondja, hogy ha egy tantárgyból több oktató is vizsgáztat, 
és az átlag mégis rosszabb, mint máshol, akkor lehet, hogy valamelyik tárgy mégiscsak nehezebb, 
akkor találkoznak vele először, meg kell szokniuk a hallgatóknak. 
Dr. Belovics Ervin tanszékvezető úr egyetért docens asszonnyal. A hallgatóknak meg kell 
tanulniuk a jogi normákat és ebbe bele kell jönni. Az egyetem jó híre azon alapul, hogy milyen 
felkészültséggel rendelkeznek az innen kikerült hallgatók. Aki szeretne tudást szerezni, annak 
minden lehetőséget megadnak a tanszékeken.  
Dékán úr szerint a rosszabb eredmények nem a képzés legelején keletkeznek, amikor valóban 
minden új, így valamit mégis finomítani kellene a követelményeken. Mindenki ugyanazokat a 
hallgatókat vizsgáztatja, ha az az irány, amit Belovics professzor úr mond, akkor ahhoz kellene a 
többieknek is igazodni. 
Szappanos Xantia kisasszony, a HÖK elnöke elmondja, sok panasz érkezik arra, hogy az oktatók 
máshogyan kérdeznek rá az anyagra, így ugyanarra a tudásra más érdemjegyet adnak a különböző 
oktatók.  
Dékán úr szerint két lehetőség van. Az egyik, hogy írásban levizsgáztatja az oktató az egész 
évfolyamot. A másik – mivel szóbeli vizsgával ez lehetetlen –, felosztani a hallgatókat a tanszéki 
oktatók között szóbeli vizsgára. Ekkor előjön az emberi tényező, egyéni mentalitás. Ha az előadó 
vizsgáztat, vissza tudja kérdezni az előadáson elhangzottakat. 
Dr. Könczöl Miklós docens úr szerint közelíteni kellene egymáshoz. Az igaz, hogy a különböző 
tantárgyakhoz különböző tanulási stratégia kell. Vannak könnyebben tanulható tantárgyak és 
vannak, ahol a tételes jog dogmatikájának az elsajátítását igénylik, de ettől lesznek majd igazán 
jogászok.  
Dr. Erdődy János dékánhelyettes úr megjegyzi, hogy minden oktató kicsit másképpen látja a 
tárgyat, más a gondolkodásmódja, így másképpen is vizsgáztat. A hallgató azért is jön ide, hogy 
megismerjen és kialakítson egy gondolkodásmódot, amiben az oktatók különbözősége segíti is. 
Dr. Varga Zs. András prodékán úr hozzáteszi, hogy nem hagyható figyelmen kívül az, hogy 
záróvizsga vagy szakvizsga tárgyról van-e szó. 
Schanda professzor úr megjegyzi, hogy azzal nincs gond, ha egy vizsga nehéz, de azzal gond van, 
ha egy vizsga megalázó. Erre kell vigyázni. 



Dr. Erdődy János dékánhelyettes úr felveti, hogy a tudománymetriai értékelésnél a készségek 
pontozásánál ne az aktuális értéket vegyék figyelembe, hanem egy bázisértéktől való eltérést, így 
kevésbé torzulna a rendszer hosszútávon. 
Dékán úr szerint ezt majd egy-két év múlva napirendi pontra lehet venni, amikor már van annyi 
tapasztalat, hogy látszik, melyik pontozáson kell finomítani a torzulások miatt. 
Mivel több hozzászólás nincs, Dékán úr azzal zárja a napirendi pontot, hogy folyamatosan 
foglalkozni kell ezekkel a kérdésekkel. 
 
VIII. Kari Minőségbiztosítási Bizottság előterjesztés – előadó: Dr. Tóth Tihamér KMB elnök, 
dékánhelyettes 
Dékán úr ismerteti, hogy a Kari Tanácsnak kötelező foglalkoznia a minőségbiztosítási célokkal, és 
azzal, milyen minőségbiztosítási célokat sikerült megvalósítani. 

VIII/A – a 2022-es évre szóló Kari Minőség Célok megállapítása  
A jogászi hivatásrendek képviselőivel dékáni szintű egyeztetést kezdeményeznek a jogász és 
igazgatási szakképzés tartalmáról és módszeréről. 
Az oktatásmetria pontozása, kialakítása folyamatban van. Az oktatók körében javítani kell a 
tudománymetriai jelentések leadásának arányát. 
Dékán úr ismerteti, hogy a napokban írja alá a fenntartó az ITM-mel az új finanszírozási 
szerződést. A megállapodás karok közötti lebontásában nagyon nagy szerep jut a publikációs 
tevékenységnek a teljesítményarányos elosztásra. Ezért szigorúak kell lenni a fenti kérdésekben. 
Megjegyzés, hozzászólás, kérdés nem érkezik. 

A Kari Tanács 7/2022. (III.28.) számú határozatával 16 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül elfogadta a 2022-as évre szóló Kari Minőség Célok megállapítását. 

VIII/B – a 2020-2021-es évekről szóló minőségbiztosítási jelentés elfogadásáról 
Dékán úr ismerteti az előterjesztést. Megjegyzés, hozzászólás, kérdés nem érkezik. 

A Kari Tanács 8/2022. (III.28.) számú határozatával 16 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül elfogadta a Minőségbiztosítási Bizottság 2020-as és 2021-es évekről szóló 
minőségbiztosítási jelentését. 
 
IX. Zárszámadás – előadó: Dr. Szabó István dékán és Dr. Horváth E. Írisz gazdasági igazgató 
Dékán úr megkéri Dr. Horváth E. Írisz gazdasági igazgató kisasszonyt, hogy röviden ismertesse a 2021 
évi zárszámadást. Gazdasági igazgató kisasszony megköszöni a kontrolling csoport segítséget, majd 
részletesen bemutatja a zárszámadással kapcsolatos előterjesztést. Dékán úr kiegészíti azzal, hogy a 
2021. decemberi kifizetéseket visszafogta, hogy a következő dékánnak maradjon tartalék, legyen 
pénzügyi mozgástere. A mostani kifizetések hosszabbtávon is tarthatók.  
Mivel hozzászólás, kérdés nem érkezik, Dékán úr köszönetét fejezi ki Dr. Horváth E. Írisz gazdasági 
igazgató kisasszonynak munkájáért. A szavazáson 15 fő vesz részt, mert Dr. Gyulavári Tamás 
tanszékvezető úr vizsgáztatás miatt távozott. 

A Kari Tanács 9/2022. (III.28.) számú határozatával 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül elfogadta a 2021. évi Zárszámadást és annak előterjesztését az Egyetemi Tanács elé. 
 
X. Egyebek   
Dr. Aczél-Partos Adrienn az adminisztratív dolgozók képviseletében a cafetéria kifizetésekről kér 
tájékoztatást. Az adminisztratív kollégák közül többen jelezték felé, hogy ha a második  kifizetés 
csak szeptemberben lesz, a nyáron nem lesz módjuk nyaralást kifizetni. Szeptembertől 
szabadságra sem mehetnek, hogy akkor költsék el a cafetériát. Mivel ez központi döntés, 
segítséget kér a megoldására.  
Dr. Horváth E. Írisz gazdasági igazgató kisasszony válaszában elmondja, hogy régen egy összegben 
kaptuk meg a cafetériát, de ez érzékenyen érintette a kilépő kollégákat, hiszen vissza kell fizetni 
az időarányos részt. Ezért tavaly már két részletben kaptuk, áprilisban és júliusban. Ebben az 
évben a második kifizetés elcsúszott szeptemberre. Gazdasági igazgató kisasszony jelezte a 



problémánkat gazdasági főigazgató asszonynak, akivel további egyeztetés lesz. Reméljük, 
találnak megoldást. 

Dr. Schanda Balázs professzor úr emlékezteti a tanszékvezetőket, hogy néhány hónapja kérte, 
osszák meg a szakdolgozat-, diplomamunka követelményeket, jelentkezési gyakorlatokat. Nem 
futott be hozzá egy sem, így itt szeretné emlékeztetni őket erre, hogy a jó gyakorlatokat 
átvehessék egymástól. 

Más hozzászólás nincs. Dékán úr ismerteti, hogy május végén, június elején dékánválasztás miatt 
lesz Kari Tanács, melyet az ügy fontossága miatt szeretné személyes megjelenéssel megtartani. 
Lesz pótköltségvetés is, amit lehet, hogy külön időpontban kell majd tárgyalni. 

Dékán úr mindenkinek megköszöni a részvételt és imával zárja az ülést. 
 
 
Jegyzőkönyv lezárása 15 óra 20 perckor. 
 


